



BACHELOR OF NURSING (HONS)

護理學學士 (榮譽) 學位課程



Division of Nursing Education, School of Continuing Education, HKBU 香港浸會大學持續教育學院 護理教育部

In line with the HKBU Strategic Plan 2018-2028, the University offers its first full-time nursing degree programme, the Bachelor of Nursing (Honours) Programme (BNurs), in 2019 under the Division of Nursing Education (DNE), School of Continuing Education (SCE).

DNE aims to provide quality nursing education through its well qualified academic team. The BNurs will equip students with the knowledge, skills and attitudes to excel as competent, compassionate and ethical healthcare professionals.

配合浸大2018-2028發展策略計劃，香港浸會大學持續教育學院護理教育部於2019年開辦首個全日制護理學學士（榮譽）學位課程。

護理教育部旨在提供優質的護理教育，整個教學團隊均具備豐富的臨床及護理教學經驗。本課程除為學生傳授專業知識、工作技能和應有態度，更希望培育他們成為富有能力、同理心和道德的專業護理人員。



Programme Features 課程特色

The programme prepares students to serve in a wide range of healthcare settings including acute, rehabilitation and community to help patients reach their greatest healing potentials. The programme's distinctive features include:

課程著重裝備學生在不同臨床環境中（包括急性、復康和社區服務機構）成為專業的註冊護士，幫助患者達至最大的治癒潛力。課程特色包括：

- First nursing honours degree programme awarded by HKBU 首個浸大頒授護理學學士（榮譽）學位課程
- Experienced academic team with a wealth of clinical and teaching experiences 資深教學團隊擁有豐富臨床及教學經驗
- Strong student support services and facilities offered by HKBU and SCE 強大的浸大學生支援服務及完善教學設施
- Curriculum comprises Western and Chinese medicinal nursing elements 課程融合中西醫學護理知識
- Well-equipped laboratories with design of private hospital 護理實習室設計參照私家醫院規格、設備齊全
- Comprehensive clinical practice opportunities at public and private hospitals, clinics and community settings 提供公私營醫院和社區醫療機構實習機會
- Whole person education with wide-ranging service-learning and experiential learning activities 秉承浸大成人教育理念，推行服務及體驗式學習
- Global exposure through ample student exchange opportunities 豐富學生全球交流機會



CULTURE @HKBU

LOVE & QUALITY @DNE



Programme Structure

課程結構

The Programme consists of Major Required Courses (120 units), Elective Courses (6 units) and HKBU University Core and General Education Courses (31 units) with a total of 157 units.

本課程包括必修學科(120個學分)、選修學科(6個學分)和香港浸會大學大學核心及通識教育學科(31個學分)，共157個學分。

Curriculum 課程			Units 學分
Major Required Courses 必修學科	Basic Life Sciences	基礎生命科學	12
	Behavioural and Social Sciences	行為和社會科學	6
	Nursing Studies	護理	60
	Clinical Nursing Practice	實習	33
	Professional Nursing Development	專業護理發展	9
Elective Courses 選修學科			6
University Core and General Education Courses 大學核心及通識教育學科			31
		Total 總學分	157

Award and Recognition

畢業要求及資歷認可

Students who have successfully completed the five-year Programme and fulfilled all graduation requirements will be awarded the Bachelor of Nursing (Honours) by the Hong Kong Baptist University.

Graduates of the Programme are eligible to register as Registered Nurses (General) at the Nursing Council of Hong Kong upon completion of all Programme requirements.

學生成功修畢課程，並符合畢業要求，將獲香港浸會大學頒授「護理學學士(榮譽)學位」。

課程畢業生符合資格申請成為香港護士管理局的「註冊護士」(普通科)。

Medium of Instruction

授課語言

The medium of instruction for classroom teaching is English, except for those courses that are granted exemption. All practicum courses will be conducted in Cantonese in order to prepare students for working in local healthcare settings.

除個別科目外，本課程主要以英語授課。實習科目將以粵語授課，以準備學員在本地醫療機構工作。

Campus Facilities and Student Support Services

校園設施及學生服務



Counselling Support
學生輔導



Medical and Dental Services
醫療及牙科保健服務



HKBU e-Learning Platform
浸大網上學習系統
(Moodle)



Sports Facilities
運動設施



Libraries and Learning Commons
圖書館和學習共享空間



Student Societies and Interest Clubs
學生會及興趣學會



Admission Requirements 入學資格

1. Hong Kong Diploma of Secondary Education Examination (HKDSE) 香港中學文憑考試

- (i) Level 3 or above in both Chinese Language and English Language;
中國語文及英國語文達第三級或以上;
- (ii) Level 2 or above in Mathematics (compulsory part);
數學科(必修部分)達第二級或以上;
- (iii) Attained in Citizenship and Social Development; and
公民與社會發展科達標;及
- (iv) Level 3 or above in two elective subjects*
兩科選修科目達第三級或以上*

* One of the elective subjects must be a Category A subject (excluding Extended Part of Mathematics (Module 1 or Module 2), Extended Part of Mathematics (Module 1 or Module 2) and Category C subjects (Other Languages) at Grade C or above, or Applied Learning Courses (either Health Care Practice or Foundation in Chinese Medicine) with "Attained with Distinction (I) or above" can be recognised for fulfilment of the second elective requirement. The preferred Category A subjects are Biology and Science: Combined Science.

* 其中一個選修科目必須為甲類科目 (不包括數學科延伸部分單元一或單元二)。第二科選修科目可以是數學科延伸部分(單元一或單元二)、丙類科目 (其他語言) (須考獲C級或以上), 或應用學習課程(健康護理實務或中醫藥學基礎) (須考獲「達標並表現優異 I」或以上)。獲優先考慮的甲類選修科目包括生物及科學: 組合科學。

Or 或

2. Other qualifications deemed acceptable by the School as equivalent to the General University Admission Requirements 經由持續教育學院評審的其他同等學歷

Tuition Fee 學費

The tuition fee of the five-year programme will be paid by ten instalments with HK\$50,926 each.*
五年學費分十期繳交, 每期港幣\$50,926。*

* Tuition fee is subject to revision with website announcement as the latest version.

* 學費若有所調整, 將以學院網頁之最新公布為準。

Financial Assistance 學費資助

Students can apply for Financial Assistance Scheme for Post-secondary Students (FASP) and Non-means-tested Loan Scheme for Post-secondary Students (NLSPS) from the Student Finance Office (SFO) of the Working Family and Student Financial Assistance Agency. Five selected courses offered by the Programme have been included in the list of reimbursable courses under the Continuing Education Fund (CEF). Eligible students may apply for the Fund and receive subsidy with a ceiling of HK\$25,000.

Students attained satisfactory result in HKDSE are eligible to apply either for the Bachelor of Nursing (Honours) Exemplary Performance Entrance Scholarship or the Bachelor of Nursing (Honours) Entrance Scholarship. Students can also apply for HKSAR Government Self-Financing Post-Secondary Scholarship Scheme (SPSS).

本課程之學生可向政府學生資助處申請「專上學生資助計劃」及「專上學生免入息審查貸款計劃」。課程內五個單元已列入持續進修基金可獲發還款項的課程名單內。符合資格的申請人於成功修畢有關課程後, 可申領合共最多港幣\$25,000的資助。香港中學文憑考試成績優異的同學可申請「護理學學士(榮譽)學位課程卓越表現入學獎學金」或「護理學學士(榮譽)學位課程入學獎學金」。同學亦可申請香港政府「自資專上獎學金計劃」。

Application and Enquiry 入學申請及查詢

☎ 3411 5426 ✉ hkbudne@hkbu.edu.hk 🌐 hkbusce.hk/dnebn

Online Application 網上報名

http://hkbusce.hk/app_dnebn

Please visit the programme webpage for the details of other application methods.

其他報名辦法詳情請參閱課程網頁。



SCE reserves the right to modify programme information. Please visit Programme webpage for most updated details.

本院保留修改課程資料之最終權利, 最新資料可瀏覽本課程網頁。